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1. Referat 
 
 
Sagsfremstilling:  
Medlemmer: Ole Østergaard, Anders Hulgaard, Jørgen Dahlgaard, Ulrik 
Feveile Nielsen, Esben Hedegaard 
 
Svendborg Kommune: Marianne Wedderkopp og Anders Tang Kjærved 
 
 
 

1. Godkendelse af dagsorden 
 
Godkendt. 

 
2. Godkendelse af referat fra mødet den 25. maj 2020 

 
Godkendt. 
 

3. Opfølgning fra sidste møde 
 
 
 

4. Tvedvej 2, Amtsmandsboligen 
      
Højder på bygningerne. Drøftelse af parkering og grøn afslutning mod 
Tvedvej. 
Orientering om kommune- og lokalplanforslagene, der pt er i høring. 
 
Link: https://www.svendborg.dk/dagsorden/byraadet-30-
06-2020, 
 
Arkitekturrådet fremsender høringssvar. Arkitekturrådet tager 
dialog med borgmester Bo Hansen og udvalgsformand Flemming 
Madsen. 
 
 

5. Statusorientering: 
 

- Kogtved Søfartsskole 
o Den foreløbige planproces 

 
- Grundsalg i Tankefuld  

o Nyt bæredygtigt bofællesskab 
 

- Centrumplads og Scala 
o Status på planlægning 

 
- Liv i Min By 

o Status på anlægsarbejder og kunstinstallation 
 

           Taget til efterretning. 
 

6. Drøftelse: 
 

https://www.svendborg.dk/dagsorden/byraadet-30-06-2020
https://www.svendborg.dk/dagsorden/byraadet-30-06-2020


- Viebæltet 
o Ønske til Kommuneplan 2021 om etablering af boligbyggeri 

med drive-through. Dialog med bygherre pågår. Orientering og 
drøftelse af principper for ny planlægning.   

 
- Principper for Byrum på Nordre Kaj 

o Byggeri af Simac er under igangsætning. Orientering og 
drøftelse af principper for nye byrum, overflader og bymæssige 
sammenhænge.  

Deltagelse af Udviklingskonsulent Anna Als Nielsen. 
 
Ad Viebæltet:  
Projektet blev gennemgået og Arkitekturrådet kan tiltræde de 
grundlæggende greb om et eventuelt projekt. 
 
Ad principper for Byrum på Nordre Kaj:  
Principper for byrum på Nordre Kaj blev gennemgået. 
Arkitekturrådet appellerer til, at der tænkes byæstetik ind i en 
trafikløsning, der skal tænkes i en løsning, hvor arkitektur og 
trafik går op i en højere enhed.  
 
Forslag fra Arkitekturrådet: 
 Ønsker, at der tænkes rekreative og fleksible opholdsarealer 

ind 
 Man skal sikre, at de studerende bliver en del af byrummet. 
 At der skabes en forbindelse mellem gående og cyklister ved 

Christiansmindestien. 
 Vigtigt, at havnens historie fortælles, bl.a. i forhold til 

jernbanesporene. 
 Så lidt beplantning som muligt. Enkeltstående træer på række 

– allélignende. 
 Overvej et byrum uden træer for at understøtte det industrielle 

udtryk 
 Bede kan indtænkes som optag fra forskellige terrænniveauer 

(Jarmers Plads kan være til inspiration) 
 

7. Eventuelt 
 
Orientering om udsmykning af elskabe 
 
Status på Cafe Rouge 
 
Orientering om trafiksikkerhed ved Valdemars Slot. 
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